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§ 1  Godkännande av föredragningslistan 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden fastställer den av ordföranden föreslagna föredragningslistan för 

sammanträdet. 
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BESLUTSÄRENDEN 

 

§ 2  Uppföljning av stadsdelsnämndens budget 2018 – verksamhetsberättelse 

med bokslut 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden godkänner verksamhetsberättelse med bokslut för 2018. 

2. Stadsdelsnämnden överlämnar verksamhetsberättelse med bokslut för 2018 till 

kommunstyrelsen. 

3. Nämnden begär att ackumulerat netto 14,1 miljoner kronor avseende resultatenheter 

överförs till 2019. 

4. Nämnden begär ombudgetering av kvarvarande medel för investeringar om 0,4 mnkr 

avseende klimatinvesteringar. 

5. Omedelbar justering. 

 

Ärendet 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2019-01-31. 

Dnr 1.2.1-612 /2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad m fl (M), Peter Öberg (L), Lisa Carlbom (MP) och Malena 

Liedholm Ndounou (C) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. I detta 

instämde Sofia Modigh (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Kjell Backman m fl (S) och Lars Bäck m fl (V) yrkade att nämnden skulle bifalla 

förvaltningens förslag och lade därutöver fram ett eget förslag – se Reservation nedan.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden ställde yrkandena mot varandra och fann att nämnden hade beslutat enligt 

förvaltningens förslag. 

 

Reservation  

Kjell Backman m fl (S) och Lars Bäck m fl (V)  

 

Enligt förslag till beslut samt att stadsdelsnämnden därutöver konstaterar att nettot från 2018 

på 14,1 Mkr kan bidra till att mildra de nedskärningar som annars krävs för att täcka det 

underskott om 20 Mkr som finns i den blågröna majoritetens Verksamhetsplan och budget 

för 2019.  

 

Ersättaryttrande 

Sofia Modigh (KD) 

 

Om jag hade haft förslags- och rösträtt hade jag yrkat att nämnden skulle besluta enligt 

förvaltningens förslag. 
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§ 3  Anmälan av inlämnade medborgarförslag 

 

BESLUT 

1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett medborgarförslag från Mille 

Beckman om att spola is för skridskoåkning på bollplanen i Olympiaparken i Tallkrogen. 

2. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att bereda ett medborgarförslag från Lena 

Wall om ett gym för seniorer i Aktivitetshuset Tuben i Farsta centrum 

 

Ärendet 

Följande medborgarförslag har lämnats in till stadsdelsnämnden, vilket förvaltningen hade 

redovisat till nämnden i en sammanställning daterad 2019-03-04. 

 

 Spola is för skridskoåkning på bollplanen i Olympiaparken i Tallkrogen 

Inlämnat av Mille Beckman.  

Dnr 1.2.4-096/2019.  

 

 Gym för seniorer i Aktivitetshuset Tuben i Farsta centrum 

Inlämnat av Lena Wall.  

Dnr 1.2.4-131/2019.  

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad (M) föreslog att nämnden skulle uppdra åt förvaltningen att 

bereda de inlämnade medborgarförslagen.  

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt ordförandens förslag. 
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§ 4  Sätt upp en eller flera bänkar vid busshållplatsen Vildandsvägen i Fagersjö, 

i riktning mot Högdalen 

Svar på medborgarförslag 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden avslår ett medborgarförslag från Lennart Persson om att sätta upp en eller 

flera bänkar vid busshållplatsen Vildandsvägen i Fagersjö, i riktning mot Högdalen.  

 

Ärendet 

I ett medborgarförslag föreslår Lennart Persson att en eller flera bänkar ska placeras ut vid 

Vildandsvägens busshållplats i Fagersjö. Persson anser att fler bänkar behövs så att resenärer 

kan sitta i solen i väntan på bussen i riktning mot Högdalen. Bänken, eller bänkarna, föreslås 

placeras på parkmark.    

 

Vid den aktuella hållplatsen finns en bänk. Förvaltningen bedömer inte att Vildandsvägens 

busshållplats har större behov av bänkar än andra hållplatser i Fagersjö. Kostnaden för 

nämnden att placera ut en bänk, är 10 000–15 000 kronor. Ansvar för att möblera 

busshållplatser har SL, Storstockholms Lokaltrafik. Nämnden föreslås avslå 

medborgarförslaget. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2019-02-07. 

Dnr 1.2.4-550/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 5  Program för Farsta strandpark i Farsta strand 

Inriktningsbeslut 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden godkänner programmet för Farsta strandpark och uppdrar åt förvaltningen 

att utveckla parken enligt programmet. 

 

Ärendet 

I Farstas lokala parkplan, som stadsdelsnämnden fastställde den 24 augusti 2017, föreslogs 

att området mellan Rödkindavägen och gångbron till Farstanäset – Farsta strandpark – ska 

utvecklas till en stadsdelspark. Förvaltningen har därefter, i samarbete med trafikkontoret, 

upprättat ett förslag till program för utvecklingen av parken. Inspiration har hämtats från 

landskapsparker både inom och utanför Sverige. Det innehåller idéer från både den historiska 

engelska parken och moderna landskapsparker. 

 

Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden godkänner förlaget och uppdrar åt förvaltningen 

att utveckla parken enligt programmet. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2019-02-20. 

Dnr 3.2-105/2019 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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ANMÄLNINGSÄRENDEN 

 

§ 6  Rapportering till IVO av ej verkställda beslut för kvartal 4 år 2018 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger till handlingarna förvaltningens redovisning av rapporteringen till 

Inspektionen för vård och omsorg för kvartal 4 år 2018 av ej verkställa beslut enligt 

socialtjänstlagen och lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade. 

 

Ärendet 

Enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) och socialtjänstlagen 

(SoL) ska kommuner varje kvartal redovisa till Inspektionen för vård och omsorg (IVO) de 

gynnande beslut om insats eller bistånd som inte har kunnat verkställas inom tre månader.  

 

För det fjärde kvartalet förra året har förvaltningen rapporterat två gynnande beslut om 

bostad enligt LSS som inte har kunnat verkställas i tid, varav ett är samma som föregående 

kvartal. Anledningen är brist på lediga bostäder.  

 

För fjärde kvartalet har förvaltningen även rapporterat tre ej verkställda beslut om 

äldreboende enligt SoL. Alla är samma som förra kvartalet och alla har fortsatt tackat nej till 

erbjudna platser. Sju tidigare rapporterade beslut har nu kunnat verkställas. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2019-01-21. 

Dnr 1.2.1-039/2019 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 
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§ 7  Samråd om utökad depåkapacitet i Högdalen 

Anmälan av svar på förvaltningsremiss från kommunstyrelsen 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger för sin del till handlingarna stadsdelsförvaltningens och övriga 

förvaltningars gemensamma kontorsutlåtande över Region Stockholms remiss av samråd om 

utökad depåkapacitet i Högdalen – anslutning till Farstagrenen. 

 

Ärendet 

Region Stockholm (tidigare Stockholms läns landsting) och dess förvaltning för utbyggd 

tunnelbana, FUT, har återigen vänt sig till Stockholms stad för att få synpunkter på nytt 

samråd om utökad depåkapacitet i Högdalen – anslutning till Farstagrenen. Svarstiden har 

även den här gången varit mycket kort och berörda förvaltningar har därför lämnat ett 

gemensamt kontorsutlåtande.  

 

Förvaltningarna är positiva till den föreslagna nya anslutningen till Farstagrenen, men 

samtidigt bedöms det nya området vara mer komplicerat. Där finns fler boende och värdefull 

naturmiljö berörs, som innehåller flera ekosystemtjänster. Ett omfattande utredningsarbete 

kvarstår innan konsekvenserna av den föreslagna lösningen kan bedömas.   

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 2019-02-07. 

Dnr 1.5.3-673/2018 

 

Förslag till beslut 

Ordföranden Lars Jilmstad (M) yrkade att nämnden skulle bifalla förvaltningens förslag. 

 

Beslutsgång 

Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag. 

 

Lars Jilmstad m fl (M), Peter Öberg (L), Lisa Carlbom (MP) och Malena Liedholm Ndounou (C) 

anmälde ett särskilt uttalande. I detta instämde Sofia Modigh (KD) med ett ersättaryttrande. 

 

Särskilt uttalande / ersättaryttrande 

Lars Jilmstad m fl (M), Peter Öberg (L), Lisa Carlbom (MP) och Malena Liedholm Ndounou (C) 

/ Sofia Modigh (KD) 

 

Vi ställer oss positiva till att förvaltningen vill se en omfattande utredning om hur man kan 

bevara den värdefulla naturens området innan man tar ett beslut i frågan. 
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§ 8  Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden 

 

BESLUT 

Stadsdelsnämnden lägger anmälan av nedanstående ärenden och beslut till handlingarna. 

 

Funktionshinderrådets protokoll den 25 februari 2019 

 

Pensionärsrådets protokoll den 25 februari 2019 

 

Utvecklings- och näringslivsrådets protokoll den 20 februari 2019 

 

Stadsdelsdirektörens beslut enligt delegering och övriga anmälningsärenden 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendena i en sammanställning daterad 2019-02-20. 

Dnr 1.6-008/2019 

 

Följande beslut har fattats av stadsdelsdirektören enligt nämndens delegering. Inom parentes 

anges enligt vilken ärendegrupp i nämndens delegeringsförteckning eller vilket specifikt 

nämnduppdrag som delegerade beslut har fattats. 

 

1. 2018-12-18: Samverkansöverenskommelse med Lokalpolisområde Farsta, förlängning 

av giltighetstid. Dnr 1.1-671/2018. 

2. 2018-12-20: Rättegångsfullmakt för Sara Wrethed. Dnr 1.1-066/2019. (Enligt 

nämndbeslut 2015-11-17 § 10; dnr 1.1-730/2015.) 

3. 2019-01-16: Fullmakt till stadsdelsdirektören vid Norrmalms stadsdelsförvaltning att för 

stadsdelsnämndens räkning förlänga avtalet med Idéla Kunskapscentrum AB om 

konsumentvägledning. Dnr 2.2.2-050/2019. (8:13) 

4. 2019-01-17: Ersättningsmodell för gruppledare av föräldraskapsstöd. Dnr 1.1-041/2019. 

5. 2019-01-22: Ändrad vidaredelegering inom personalområdet – anställning och lön 

avseende arbetsmarknadspolitiska anställningar. Dnr 1.1-056/2019.  

6. 2019-02-04: Vidaredelegering till stadsdirektören att genomföra gemensam upphandling 

av schema- och bemanningssystem. Dnr 2.2.2-093/2019. (Även 8:13)  
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ÖVRIGT 

 

§ 9  Nämndens frågor och information från förvaltningen 

 

Socialdemokraterna och Vänsterpartiet hade inför sammanträdet lämnat in följande frågor: 

 

Fråga 1 till den blågröna majoriteteten: Vid föregående sammanträde i Farsta 

Stadsdelsnämnd den 31 januari 2019 tillkännagav ordföranden Lars Jilmstad (M) på en 

muntlig fråga i anslutning till behandlingen av Verksamhetsplan och budget för 2019 att 

den nya majoriteten kommer att privatisera olika verksamheter i vår stadsdel. Nämndens 

ordförande sa då att majoriteten håller på att titta på detta, men inte är klara. Vi undrar 

därför en månad senare om ordförande Lars Jilmstad (M) kan ge stadsdelsnämnden och 

alla anställda ett tydligt besked idag om vilka av Farsta Stadsdelsnämnds alla 

verksamheter som kommer att privatiseras? 

 

Lars Jilmstad (M) och Peter Öberg (L) svarade att besked inte ges idag men att man 

återkommer. 

 

Fråga 2 till den blågröna majoriteten: Vi i den rödröda gruppen undrar varför den 

blågröna majoriteten i Farsta Stadsdelsnämnd har så låg målsättning när det gäller antalet 

ungdomar i feriearbeten i vår stadsdel i år. Under perioden 2015 – 2018 så ökade antalet 

feriearbeten under varje sommar och andra skollov. Feriearbete är numera en viktig första 

introduktion till arbetslivet för ungdomar från familjer med låg- och medelinkomster som 

inte har det kontaktnät som mer bemedlade familjer har. Såväl den socialdemokratiska 

som den vänsterpartistiska budgeten för 2019 hade inneburit att vi i Farsta 

Stadsdelsnämnd väsentligen kunnat öka antalet feriearbeten från de 532 som blev 

resultatet 2018 till mellan 550 och 600 stycken i vår stadsdel. Vi undrar vad ni kommer 

att säga till alla de ungdomar i Farsta och andra ytterstadsdelar som blir utan feriearbete i 

år? 

 

Lars Jilmstad (M) och även Malena Liedholm Ndounou (C) svarade att majoritetens 

målsättning är 530 feriearbeten och konstaterade att alla partier är helt eniga om att det är bra 

om även privata företag kan ordna sommarjobb. Förvaltningschefen informerade om att 

samarbete mellan stadsdelsförvaltningarna förekommer sedan flera år. 

 

Fråga 3 -  angående vikarietäckning inom stadsdelsnämndens förskolor 

När luckor uppstår på grund av sjukdom eller fortbildning är det viktigt för såväl barn 

som personal på förskolorna att det finns en kontinuitet och att bemanningen är 

tillräcklig. Fasta vikarier kräver mindre tid för introduktion och en vikarie som känner 

barnen sedan tidigare, och samtidigt har med sig erfarenhet från andra avdelningar, kan 

bli en resurs för de barn som behöver extra fokus, istället för att ständigt möta nya 

ansikten. Vikarier som känner verksamheten är helt enkelt nyckeln för att säkerställa att 

förskolornas verksamhet ska fungera även när personal är frånvarande. 
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Vänsterpartiet och socialdemokraterna har drivit på för att ha fasta vikarier ute på 

enheterna just för att säkerställa kontinuitet, trygghet och för att minska onödig stress på 

de anställda som är i tjänst. Vi är däremot medvetna om problematiken med att det saknas 

utbildad personal inom bristyrken som förskollärare och barnskötare. Det här påverkar 

möjligheten att få kompetenta vikarier, inte minst inom olika bemanningsföretag där vi 

inte har samma insyn i rekryteringsprocessen.  

 

Utifrån ovanstående och att vi nu lagt januari och februari, en intensiv sjukdomsperiod 

bakom oss, önskar vi en redovisning beträffande hur vikariebehovet täcks upp i 

stadsdelen.  

 

 Har stadsdelsförvaltningen några fasta vikarier? Täcker de behoven? 

 

Förvaltningen svarar: Det finns ingen övergripande vikariehantering på 

avdelningsnivå, varje förskola tar själv in vikarier vid behov. Förskolorna har ett antal 

vikarier som de i första hand brukar ta in som det tycker fungerar bra. Ifall de inte 

täcker behoven så används de bemanningsföretag som är upphandlade. 

 

 I vilken utsträckning anlitas bemanningsföretagen? 

 

Förvaltningen svarar: Bemanningsföretag anlitas endast  när det är stor sjukfrånvaro 

och de inte får tag på  egna timvikarier. Främst har bemanningsföretag anlitats för 

vikarie i förskolekök. Bemanningsföretag är en kostsam lösning och förskolorna 

anlitar företrädesvis sina ”egna” vikarier. 

 

Under 2018 anlitades bemanningsföretag enligt tabell nedan. 

 

Område 
Lönekostnader inkl. 
inhyrd personal Inhyrd personal 

% inhyrd 
personal 

Tallkrogen                 37 720 548                1 123 028     2,98% 

Gubbängen                 36 087 546                     49 483     0,14% 

Hökarängen                 40 152 576                   560 461     1,40% 

Sköndal                 45 013 719                   156 591     0,35% 

Centrala Farsta                 32 548 515                   347 399     1,07% 

Farsta strand                 28 255 501                     13 194     0,05% 

Fagersjö                 26 384 132                        8 166     0,03% 

 

 Vilka bemanningsföretag anlitas i så fall? 

 

Förvaltningen svarar: Förskolorna följer gällande avtal och anlitar endast 

upphandlade bemanningsföretag. 

 

 Vilka krav på utbildning, tidigare erfarenhet, registerutdrag etc. ställs på de vikarier 

som företagen erbjuder? 
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Förvaltningen svarar: Samtliga vikarier ska visa upp ett utdrag ur 

belastningsregistret. Detta vidimeras och kopieras och sparas i respektive akt. 

I de fall vi anlitar bemanningsföretag anger vi vilka behov av kompetens vi ser. Dvs 

kockutbildning i förekommande fall alternativt erfarenhet av och helst 

barnskötarutbildning för vikariat på avdelning. 

 

Vi tar också emot sjukvikarier utan utbildning då vi ser att detta är ett sätt att visa 

upp vår verksamhet och locka unga till att utbilda sig inom vår bransch. 

 

 

Ordföranden avslutade den öppna delen av sammanträdet. 

 

 

 

 


